JFK ASSASSINATION SYSTEM
IDENTIFICATION FORM

T TR IV VIO VRO D RN

AGENCY

RECORD NUMBER
RECORD SERIES
AGENCY FILE NUMBER

AGENCY ORIGINATOR
FROM

\ TO

TITLE

DATE

PAGES

SUBJECTS

DOCUMENT TYPE
CLASSIFICATION
RESTRICTIONS
CURRENT STATUS

DATE OF LAST REVIEW
COMMENTS

o se ee oo

e es ee v ee

AGENCY INFORMATION

cia
104-10150-10181
JFK

80T01357A

DOCUMENT INFORMATION

CIA

SLAWSON, W. DAVID, WC
MFR

TRIP TO MEXICO CITY
04/22/1964

70

MEXICO CITY

TRIP REPORT

JFK ASSASSINATION
WC TRIP REPORT

PAPER
TOP SECRET
1B

eleased under the John
Kennedy

Sgassination Records

ollection Act of 1992

(44 UTIC 2107 Note) .

asef :NU 53294 Date:

G—14-2017

RELEASED IN PART PUBLIC - RELEASED WITH DELETIONS

06/23/04

JFK62 : F7

[R] - ITEM IS RESTRICTED

20040301-1051505

104-10150-10181

HW 53294

DocId:32370750

Page 1



c i :
gBégﬁqgﬁm , RECRAOED [EARRAE

/ EOF TH’C Authorily. . AR, 'y".L‘f ..... “d ‘.'.07)

e / fﬁktw\ﬁ\  BARS, Date. %/7>/1/

| !‘~1ﬂ"‘l()RAhDJN FOR RLCORD,ﬁW._ e April 22, 195k ;

S L e T B
FROMy W, Pavid Slawson ffi
SUBJECT: Trip to Mexiao Aty '

~ On Wednesday, April B, 196l Me. Noward P, Willens, |
Mc. ¥illlam T, Coleman, Jr., and Mr., W, David Slawson, all on o
L »c“r;r‘\,.
the staff of the Commission, flew from ¥Washington, D. C. to f ’
Mexico City. Mr. Coleman returned on Sundny,'Aprll'lz and i
Mr. Slawson and Mr, Willens returned on an sicplane leaving f
Mexico City at about 3:20, Monday afternoon, April 12. This |
- memorandum will briefly swmmarige this tri{p plus some of the ?éf

meetings held in preparation for it,

TUESDAY -~ APRIL 7

10:20 a.m., Yo 11:00 a.m,

Willens, Colemsn and Slawson met with Assistant
Secretary of State for Latin American Affairs Thomas Mann,
Mr., Thomaa Fhrlich of the Office of the Lezal Adviser for the
State Department, and two aldes to ¥r. Bamm in Mp, %énn’s
officé at esbout 10:20 a.m, Assigtant Seeretsry Mann wns
Ambaggador %o Mexlco at the time of the asaassination and
perscnally directed the investigatory effort and our reiatiows
with the Mexlcan law enforcement suthorities $mmedtately alter

th@ new of the Pfesidnnt‘& de&th reached Mexlco Citj._ A copy
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of.the fild'croated'by-his'atrortn,fcohaibting of telegrams
between Mexico City and the State Départﬁent in Washington,

had previously been forwarded to the Commission.  The purpose
of our meeting with Ambassador Manh was first, to inform him |
of our Aintent to go to Mexioo and. diaouaa with him our propoaed
actions there and seoond, to raise certain questions with him
about his thoughts and actions in Mexico immediately after the

assassination.

The file turned oier to theYCOmmiasion by Ambassador
Mann contains statements of opinion by him that Oswald was
probably involved in a sinister fashion, especlally by way of
taking a bribe, with the Cuban Embassy in Mexico City or with
some other Castro agency; These susplcions were reinforced by
the allegations of a certain "Alvarado” who at thé time was
being 1nterrogatéd intensively by'tha Mexican authorities and by

representatives of the American Embassy in Mexico City because

he oclaimed to have seen Lee Harvey Oswald take $6500 in
American bills from an individual in the Cuban Embassy. Ve
asked Ambassadorlnann what particuiar evidence aside from the
Alvarado assertions he had for these suspiocions. He replied

that he had none except the general feeling "in his guts" that

Castro was the kind of dictator who might have carried out this
| 52D 1998
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kind of ruthless aotion, either through Bsome hope of gaining
from it or simply as revenge.l The Ambassador added that not
even the allegations of Alvarado or other rumors which may have
been current in Mexioco City to the effect that money had been
given to Oswald were reallyfthe'causé of his suspicions, since
the Alvarado allegations were not made until a day or so later,
but that the fact that Oswald had visited the Ouban and Russianv
Embassies in Mexico City ‘shortly before the assassination, which
he had learnad trom his security officers at the Embassy, plus
what he believed about Castro's character, aeemed sufficient to
him to raise the gravest suspicions. Later, he pointed oui,
when he had a chance to listen to the Dorticos-Armas“istercepts,

his suspicions were strengthened.

{ Ambassador Mann knew of no contacts by Oswald witﬁ
anyone in»Mexiqo City other than his visits to the Cuban and
Soviet Embassies and his staying>at the Hotel dol COmeroio.
Ambassador Mann said~that our 1ntélligence’took and was still
taking photographs of both the Cuban and Soviet Embassies
whenever anyone left or entered their main entrances, at least
during the normal visiting hours on Monday through Friday,
during the daytime when piotnres oould be taken without
artificial light. o
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The Ambassador said that he had been kept 1nformed ift
of the Silvia Duran interrogation through his aides, Clarke '
Anderson and Winston Scott. He learned of it informally,
that 15, Anderson and Scott reported drally to him as soon as
théy.reeeived from the Nexioan authorities at "Gobernacion" ‘ :%%
aﬁy news about how the interrogation was progressing. ——'
In response to our questions, the Ambassador recom-
mended that when we got to Mexico CIty we.shodld work through
the representatives of the FBY and the CIA at the Américan e
Embassy and, through them, with the Mexican officials they ' o
recommendéd, but that we should do all of this as quietly as
possible, without any newspaper publicity. We also aﬁked
Ambassador Mann to what extent 1t was known in Mexioo City éﬁ%
that the Hotel del COmercio was a headquartera for pro-Castro EE:
aoctivities. The Ambassador replied that it was not known o
generally at 311, that this information was current only in :%,
.1ntelligence ciroles. | - | ;%
Ambassador Mann said that the file from his Embassy : 2f
which had previously been forwarded to the Commission consti- i  
tuted the entire file which was in existence on this particular l_«
subject, with the one exception that it may not have included . ﬁ?;
. - SRR RO : o : Eé%
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" the report from the FBI referred to therein, We confirmed

HW 53294

that it had not included that report. He saild that he was
sure that this report could be obtained from Clarke Anderson
in Mexico Clty, 1if we thbught it was necessary. In response to

a similar question about the "Alvarado" file, he replied that

.ani additional papers in the_bosbeasign of American authorities

that might be in eiistenoe on Alvarado could probably be
obtained through the CIA and that we could speak to Mr. Scott
about this. He sald that he had never seen anyApapers or
rorm51 stat¢manta by 8ilvia Duran; all his information about
what she 18 supposed tb have told the Méxican police.was

received by word of mouth through his aides, Scott and Anderson.

Ambassador Mann was then called out to another con-
ferenae, for which he was alread&‘a half-hour 1ate,' As the
meeting was breaking up he-askedrnr. Slawson whether, with the
benefit of hindeight, the members of the Commission staff felt

“that his récommendations and astions shortly after the

assassination had been jJustified or whether we thought they
were unduly rash. Mr. S8lawson replied that although the inves-
tisation of the Qpécific allegations of Alvarado had shown that
they.were in all probabiliﬁy-a fabrication, he found nothing

in what the Ambassador had done to have been unjustified, in
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view of the facta known to him and his assistants at the time

~and in view of the extreme seriousness of the occurrence,

2:30 p.m. - 4130 p.m,

At 3130 in the afternoon Mr. Jack Witten of the CIA
came to the COmmission officea and conferred there with
Slawson, Willens and Coleman. This conference grew out of a

suggestion made.by Mr. Richard Helms of the CIA about two

_weeks previous, in which he had mentioned that it would be a

good 1dea if é représénta£1VQ of his agency met with those
persons from the Commission who planned to go to Mexico just

before they left, 1n-0rder to 1nanre'that the CIA oould

‘ properly advise us of any last-minute arrangementa and properl

:_alert its people 1n Hexica of our arrival.

We discussed whether we would Journey to. Mexico

officially and openly or oompletaly 1ncogn1to, and Mr. w1tten

oftered to mak@ arrangementa to 5et us into Mexico oompletely
unnoticed if we desired toé do so. We told him that we did not

wantAﬁo try to.keép the trip entirely‘seoret._ We would do'our

best to avoid any kind of nekspaper publicity or public

announcements., We 1ntended to 1ntroduce‘ourselves at the
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the plane in Philadelphia and we did not get off the ground
in Washington until almost 2:00 o'clock in the afternoon.
After a short stop in New Orleans we arrived in
Mex1co City at about 6100 38 T Mexico City time., We were met ;ﬁg?
as we came off the airplane by a representative of Eastern —
Airlines, Mr. Jorge Villagomez, who addressed each of us by
name, gave us his business card and eased our way through
Mexican customs. An unidentified man approached Mr. willena i
and asked if we were from the Embassy. Willens replied that -
we were not.. The individual asked if 1t.was,true that‘people
were coming to investigate the assassination. Willens refused
to confirm this report. Mr. Coleman had some minor difficul- :
ties with the Mexioan Immigration'ortiaials‘over whether or é?&i
not he had beeﬁ vaccinated recently, and in the course of —
discuasions:cn this the Eastern Airlines representative men- ;ﬁl
tianed to the Dumigration official something to the effect that. fﬁj
Mr. Coleman was a represenbative of the Warren Commission. | -
This comment could have been overheard by the person who had
approached Mr. Willens, who in the meantime had walked back ’
towaéds Mr. Coleman, If all this ococurred as we sugpect it B
may ﬁgye, it oould oxplainvwhy‘therciwas an announcemeént in two .
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. of the Mexico City newspipers thé following morning naming -
us and stating that we héd come to Mexico on business for the - T
Commlssion,

Just 1naide the airport terminal we were met by )
Mr. Clarke AndéésonvandAnr; Rolfe Lééaon from the Ameriocan Y'E;i
Embaasy} These mén ware 1atef 1dentiried, respectively, as o
Chief of the FBI in Mexico.01ty'ﬁnd an FBI agent temporarily
-aaaignéd for duty'in_Mexico City. Anderson and Larson took the
three of us to our hotel, the Continental Hilton. onr

THURSDAY - APRIL 9 ‘_
5100 a.m, té 9130 a.m.

At 9:00 a.m. the three of us met in the FBI offices "
at tho Embassy with Mr, larson and discussed generally with EE?
him the progress of the assassination investigation while we -
were walting to meet Ambassador Freeman. Clarke Anderson and _ :f;
‘winston Scott;, the CIA Chief in Mexico City, were éqnferring éit
with the Ambassador and briefing him on the Mexioan aspeots of T
-bhe_assassihation investigation. Ambassador Freeman had been .f;‘
ét this post only two days, having just presented his cre- éﬁ
dentials to the President of Mexico on Monday, April 6. .,;.

E f?»';mﬁiﬁmﬁﬁniqi-' | léﬁé
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We met with the Ambassador at about 9:30 in the
morning. Present besides the three of us and the Ambassador

were Minister Boonstra, Winston Scott and Clarke Anderson.

Mr, CQIemah'explained 1n.genera1 terms thé purpose
of our'trip. He said that we wanted to learn as much as |
possibie»abput wvhat investigations were currently being carried
out, with special emphasis on the Hotei,dgl COhercio and on
Oswald's northbound jJourney out of Mexico City, and that we
wanted to decide upon and initiate whatever new lines of inves-
tigation we felt were calléd for. In connection with looking
1nto these 1nvestigationa, we wished to Satisfy ourselves that
everything reasonably poaaiblc was being done and, in addition,
 we wanted to become as current as poesible on evidence being
produced. Also; we hoped to make contaot with one or more
Mexican. orfioials 80 as to learn directly from them what part
they had played in the assassination investigation and what they
had learned that might be of value to us. In particular, we
wanted to find cut'aa much as possible about what Mre. Silvia
Duran, the olerk at.the Cuban'Embaqsy who dealt frequently with

Oswald, knew."Finally, we hoped to make arrangements for, and:
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- and perhapa,acéomplish, the‘authéntioation‘or our evlidence

obtained in Mexico, by the taking of depositions or by 1nvit-

ing witnesses to appear before the Commission to testify.

Mr. Coleman added that we hoped in all this to be

guided by the counsel of the Ambassador and his staff, because

we did not want to do anything that would disturb the good

relations of the Ameriban'and Mexican governments.

~ Ambassador Freeman replied that he and his staff
would cooperate completely. He said tﬁat‘he saw no 6bjection}
whatever to our talking direétly to Mexicans who had some
information to contribute, but he felt that this should be done

only in the Embassy and only on the clearly stated basis that

Vali gppearanoe;_and'testimonyvuere'totally voluntary on the
'part of the Mexiocans. As to'speaking to Mexican officlals. the‘

Ambassador again said that this would be fine and he asked only

that we work through his staff in setting up appointments, etc.

The Ambassador pointed out that the taking of formal depositions
in a foreign country could be a very difficult and technioal
matter. He referred us to the Consulate section of the Embassy

for information on how to go about doing this.

- The Ambassador, Clarke, Boonstra and Anderson felt
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"Embassy and ho moxioan otrioials as what we in fact were,

representatives of the Commission,

Witten sald that in dealing with Mr. Winston Scott, -
.the CIA Chief for Mexico, we would. bo working with one of the

| top foreign operatives in their entire organization. He said

that the CIA would give us complete cooperation.

We outlined to Mr. Witten our entire proposed plan

. .once we arrived in Mekico;_in general terms, and asked for his

comments on how best to achieve our goalo, Hise beply in every

ihstanco was that we should deal on the spot with Mr., Scott.
Witten thought that our proposed journey was a very good idea.
He repeated what Mr. Helms of the CIA had said a while ago,

. thaogthere,io;poZGQbsoituto;for:the""oaso.officer" being "on
‘the spot." ' |
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. WEDNESDAY - APRIL 8 t}
8:15 a ml to 7'00 phmo N\
3Our:p1ana was acheduled tooleave Washington from .
DullegiAirport at 9130 in the morning and accordingly all three .
of us met at the Washington Air Terminal in the Albert Pick :
" Motel at about 8115 and later arrived at the Alrport at about -
i
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that our seeihg Bilviﬁ Duran Qoﬁid.be a highiy sensitive
matter and that it should be disoussed fully with the Mexican
officials, but they agréed thaf.it did not differ in principle
from our seeing other Mexican witnesses, 1.e., the Ambassador
approved Bo long as weé saw her in tﬁe-American.Embassy, and

made'clear to her that her appearance was entirely voiuntary.

There then followed an exchange of_views on how best

to approach Mexican officials, what Mexican officials would be

most valuable for our purposes; and the general substance of

our work. At about five minutes to ten the Ambassador had to
excuse himself for his first staff meeting, which he had called
for 10:00 a.m.

10100 a.m. to 11:00 a.m.

¥Willens, Coleman and Slawson retired to the office

" that had been assigned to them at the Ehbassy, room 510, to

discuss the conference with the Ambassador and generally to

_draw‘up outlines for our coming conference with the FBI, the

CIA and Mr., Boonstra,

11:00 a.m. to 1145 p.m,

Hr,ZAnderiop gnd,ur5§8qo#§reame to room 510 after
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“the staff meeting had edjourned.” We agreed that we would

confer with Mr, Anderson immediately and meet Mr. Scott- later

in ﬁhe day, at‘abdutv3330. Mr. Anderson-was welcome tc come
with us at our meeting with Mr, Scott, if he desired to dc‘so,
and: helsaid that he would make'up hib mind on this after he . hadfc
conferred with us, because he of course had-other work to do

and would not want to attend the meeting with Scott 1f it

would simply involve him 1n a repetition of ground he had

alrcady}ﬁovered. .

Accordingly. we met immediately with clarke
Anderaon 1n his offices. He invited Rolfe Larson and a Mr.
Trent to take part in the conference. Mr. Trent was also an.

agent of'the_FBI pampcrar;ly on duty 1n Mexico.

One of the topies of conversation was Reverend

Albert Alexander Osborne, also known as John Howard Bowen,

Mr, Trent ngd becn~thc agent primarily engaged in tracking down
and talking with Bowen, althoush'Larson-too had been somewhat
involved. Briefly, the agents desoribed Bowen as an elderly
white haired gentleman.who‘was probably engaged in some kind

of violation of the law in his fund raising. because 1t was not

clear that he actually_used the money he recelved for religious
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purposes, at‘iéast of the kind he represented that he would

'use fhe money for, and they both regarded Bowen as somewhat

unstable mentaliy. Trent described how when he first
approached Bowen he referred to him as "Mr,'Osborne," and the
repiy‘was that ha,'Trent; must be miétaken, because he,
Osborne, was'Bowen.A Osborne then went on to say that_he was
often mistaken for Osborne but that he had not seen that other
gentleman in some time, and_believed he was in some other-
section of Mexico, ete. Trent said lthat Osborne carried this
off very well. It was not until later that Osborne admitted
that he was really Osborne but that he often used the name
Bowen; When asked directly how they thought Osborne would
react to being asked or compelled to appear to testify before
the Commission or a staff membqr, Trent and Larson were
inconclusive, They thought that there might be trouble but
they were not surea: Trent:and the other FBi repregsentatives
then described the procedures the Mexican Imﬁigration Author-

ities were using in dealing with Osborne, In sum, the author-

"ities had not acted as yet to deport Osborne but they belleve

that they had‘suffloient grounds ﬁo do sc at any time. In the
meantime they were keeping an eye on him and were questioning

him occasionally. The FBI representatives felt that if we
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wanted to push 1t, the Mcxican authorities would deport
Osborne qui ckly.

| The disguasion tﬁen éontinued on to other 1lnvestiga-
tions. Larson gave a detailed summary of recent results of
‘the investigation of Oswald's northbound travel on the
Transborteé,dellNorte bus, I will not go into what he said
here because it 18 now reflected in an FBI report in the pos-
session of the Commission. We advised him to include as much
'detail as possible in the reports which he sent through
channels in Washington to our Commission because the detail
which he had teld us orally eeémed to fit what we knew about
Oswald's background'ahd waa'thererore valuable as confirmatory
material in thé overall picture, even though it perhaps seemed
important to Larson.kvwe then'suppiied,varioua details about
Oswald'a'backgiOund and character wbich might assist Larson in
interrogating witnesses in Mexico. Larson, Trent and Anderson
agreed to'includg éll possible detail in their future reports

from Mexico,

Larson and Anderson then went into a discussion of
the Hotel del Comercio investigation. Here, it appears that the

conclusion of the Mexican investigators that nvone_dt the hotel
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remgmberedIOawald and that the_only evidence of his stay

there was his name on the registgr was incorrect. Larson,
after several interrogations, had found that.the maid at the
hotel did remember Oswald and was able to givé somevbits of
information about him, - ?drrbne thing, she, as did other wit-
nesses,éonﬁirmedthat he was always aldne when she saw him,
Furthef, she sald that he invariably had ieft the hotel before
she cleaned his rdomvat about 9:00 in the morning. Larson had
also found out that the proprietreés of the 1ittle restaurant
next door to the hotel was able to identify Oswald, although
Larson was not completely certain on how much she really
remembered and how much she may have picked up by suggestion
from ngwspaper reporters, Anyway,,ahe has stated that Oswald
frequently ate lunches.and dinners at her restaurant, that he
invariably ordered very cheap meals, that he always ate alone,
and that he was not able to converse aurficientiy in Spanish
so that he really knew what he was ordering when he ordered a2
meai. For example, he often refused soup and dessert,
apparently believing that he was thereby saving money, aithough

both 1téma-ﬁere included An the'coat_of'the full meal.

Various other 1nvestigationa of Oswald and of places

where Oswald: may have been in nsxioo city vere alsoc touched upon,

“"’? -‘ d
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such as the bull fight arena, the jal alai games, and the
places where he may have purchesed tourist items, For'
example, Larson and Anderson said that another one of their

agents had questioned more than three hundred silver shops in

an attempt to locate the place where Oswald may have purchased' %ﬁf
~a silver bracelet inscribed FMarina. The response had been —

negative at each shop'and subsequent investigation has shown
that such bracelets are probably not scld in Mexico at all
because they are made in Japan and the duty on importing them
into Mexico would make their price honocompetitive with local |

products.,

We then asked what was the status of the Gutierrez
1nvest1gation. Trend and Larson and Anderson all agreed that
Gutierrez was -1ncere and was doing all he could to cooperate
with the 1nvestigationkaf what he claims to have seen. In
fact, Gutierrez has spend a conﬁidcrable amount of time trying
to'get more valuable information and he has never tried to
feoeive any Qompehaation for this work. ' The weakness in
Qutierregz' story, according to the FBI representati&és,-is the
jdentification of Oswald., For example, Gutierrez has failed ;}
to 1dent1fy Oswald as the man he saw at the Cuban Embassy ‘

receiving money vhen shown a ploture of Oswald passing out
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Fair Play for Cuba pamphlets in New Orleans during the summer

- of 1963, Gutierrez says that he never saw his man in profile,

only'rrom_the‘rear-and, very fleetingly, from a difect forwvard
view, Iils best plece of identification is to the automobile
he saw "0Oswald" and the Cuban enter juast outside of the

. Embassy. Even here, however, assuming that his description of

the automobile is dompletely accurate, there are probably
dozens of,such}automobilea in and around Mexico City. Renault
is a popular'make of car in Mexico, and the color described by
Gutierrez 1s a popular color. One automoblle answering this
description and rreqﬁently seen around the Cuban Fmbassy has
been located, but 1t is still registered under the name of the
- man iho owned and soid it several years ago. This situation is
apparently common in Mexico, 'Mexicanéloftén register a car
under the name of its former owner 1n order tO‘avoid'paying a
.saleb'tax on the transfer, However,_investigation is continu-~
ing to see if the present owner of this particular automobile
can be located, In addition, a oonstant surveillance of the
Cuban Embasgy and its vicinity is being kept, to spot this or
similar car, and if one i8 spotted, rurther.investigatioh will

be carried out.

SIawaon then mentionod that we had brought with us

rrom Washington all the itena of*phyoieal evidence which might
RESRAGED COKFIENTIAL
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relate to Hexloo.:,It-waayagreod‘ﬁhat~Slawson and Larson would 1_E§§v
go through these items later, We then inquired as to our —

seeing the reports aﬁd current work papers of the FBI in

Mexico., Anderéon replied‘that these were open to-our exami-

nation at any time and that he and his agents wbuld}show us
“whatever we would like éo gee, Ve agreed thet we would look at SO

partidﬁlar reports later, as the occasion warranted.

S1lvia Duran was then discussed. It appeared that

her signed statement had finally been obtained from the

=
i P

Mexican Police. Previously, the existence of such a statement
had not been kndwn. We agreed that we would see that latér in
the day or tomorrow and that it would also be forwarded through
channels tb the Commission in Washington. We emphasized that
we wanted not only a translation of the statement but, if gﬁ:
possible, a copy of the statement itself. The FBI representa- —
tives described Duran as best they could, basically, as a
"Mexican peppsvpot," a devout communist, and "sexy." (The CIA
later showed us some pictures of her, which substantially con-
firmed this desoription.) We discussed what would be the best -
approaches to our péasibly seeing her, .AnderspnAfelt that
this would be a touchy point but agreed that we should try to
do it if we could. He thought that the Mexican official that
e we’shduld pee_about this as well qu,alj_qther‘anpectg of our
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investigation was Luis Echevarris, Acting Secretary of the b

Interior. Anderson salid that he was well acquainted with
Echevaﬁria and that he got along'very well with him, as did
Winston Scott. | )

willéna, Slawson and Coleman each got-tﬁe impression é;&s
from this»éonferencé that the FBI in Mexico City had been
completely frank and open-with us., So far as we cnh determine
every question we asked was answered without an attempt at

evasion, and much information volunteered which we had not e

ssked, Both Larson and Andersonvgive a very good impression ::;
of competence and Anderson's knowledge of the details of the
assassination 1dest1gation was especlally impressive slnce
his dutiles are’primarily supervisory. -
) ” PR o by
The Alvarado investigation was also reviewed, . Clarke —
Anderson said that he was present at the Alvarado interrogation ;iiﬁ
which was taken under a polygraph machine. The polygraph’ ;;;
cperator, whd'did not épeak Spanish, stood‘behind Alvarado ‘ ;;Tj
when he was fastened to the machine and pointed to various . |
questions written in English which he wanted Anderson to ask. i
Anderson would then ask Alvarado the question in Spanish. ‘f
In responae to our direct question Anderson replied -
that now that tho 1nvest1gat1bns wero more or 1esa oomplete jﬁg
, , 52 LvML .
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nis expert opinIOn was thab no foreign eonapiracy arising out
of or connected with the territory of Mexico existed 1n con-
nection with the assassination. He sald that he felt that 1f

such had existed, although perhaps they would not have soived

it by this. time, they at least would have some firm indication ==
that 1t was’ 1n exiatence, which indications were 1n fact _ I

lacking. We agked Anderson how many-different allegationS‘of
conspiracy had been reeeived by his office and he replied, six.
These weres the Gutierrez allegation, the Alvarado allegaticn,
the Diaz Verson allegation, the Martino-noja alle@ation, the ". . fif
letter from Victor CQhen, and the allegation oonoorning the
‘Stanford University student. Mr, Slawson commented that in his

opinion only the first three allegétions mentioned even seemed

e serious and that;.grter analyaia{~§h§ pnly'dne that still seemed ;g;i
» serious was Qutierrez', Anderaon-readily agreed. ' | N
. S ~ | ! o
A 3120 p.m._to 63100 p.m. - ‘ A
After lunch the three of us went to Mr. Scott's office,

‘and were therenintroduéed to his deputy; Mr. Alan VWhite. The
\onrerence was begun by Mr. Scott giving us a complete |

"narrative of the CIA's activitiea in connection with Lee Harvey
Oswald, beglnning in September 1963 when.they first picked up

inrbrmation?tnit_0@@&}&1hadﬂappéaggd;gﬁttheﬁﬂussian and Cuban
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!“wavEmbassies. er Scott stated at the beginning of his: narrativaf_u~ww* %

that he intended to make & comp;ete disclosure of all facts,

" including the sources of his information, and that he under- .

stood'that all three of us had been cleared for Top Secret

'}and that we would not diseloae beyond the confines of the .

' COmmisaion and 1ts 1mmed1&te starf the information we obtained

through him without first clearing 1t with his superiors in
Washington. We agread to this,

N Scott's narrasiva ef course taok a rather long
time to complete, and we 1nterruptad him at many points with

.specific questions.. During the course of the narrative we were

shown the. actual bransoripts, plus the translations, of all the

telephone 1ntercepts involved, and we were also shown the reels

S or photosraphs for all the d&ys xn question that had been taken

secretly outaide the cuban and Soviet Embassy entrances.

Mr. Scott's narrative disclosed thaﬁ the CIA'Ss action immedi-
iately afterethe assassinatlon ‘consisted basically of alerting
all 1ts confidential sources or 1nformation throughout Mexico
'to immediately ohannel all 1nfarmation 1nto their headquarters,
and of compiling as complete dossiers as possible on Oswald and
everyone else throughout Mexioo who at that time the CIA knev

had had some-contact with Gswald. This meant especially

'.snvia Duran, whe' because ahe had previously been having an
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affair with Lachuga, the rormer auban Ambaasador toAMexico o

and praoently %he Ouban representative at the Uhited Nations,

had previously been.of-aubstantial interest to the CIA,
Eusiblo Azque, Duran's superior at the Cuban Embassy, Kostikov,

& KGB representative at the Soviet Embassy, and others, and

‘ }':f{eenvéying this inférmation to Washington.. In ‘addition, the CIA'i w v

‘ worked cloaely with the.FBI and with the Mexican,authoritiea,
eapecialiy on the Silvia Duran 1nterrogationa; 'finally, '.

- Mr. Scott, along with Mr. Anﬂeraon, was in constant contact with

- Ambassador Mann, to. keep him as ourrent as possible on all

"~ information coming in and on other-developments- | __;;,

Scott pointed out that his headquarters had picked up
the name of Lee Harvey Oswald from commeroial radio broadcaats

@gkand had begun compiling 1nformation‘on him from its Mexican ..

riles even before belng requested to do so by CIA 1n Waﬂhington, Nacid
.%é”zj7 ‘A1l his men were takenﬁarr\any other assignment they may have | .§§F

been on and told~to eéncéntrate solely on the assassination.

A1l the persans previously mentioned wha might have been in

gontact with Oawald, plus other people who 1n Scott's opinion

v;might possibly be . 1nve1ved, were put ‘under surveillance. This
" ineluded, for example, the Ouban Ambassador and all known local
Cuban and Russian 1ntelligenoe agents. Immediately-liaison was

. set up wxen Mexican offiotale. A me

senger sent, by -Echevarria.. = -
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N to the American Embassy at this time disclosed that Echevarria
“ and Prestdent Lopes Mateo had ordered the Mexican border

'l @.,

closed for travel both ways, without having been requested to
do so by the American Embassy. Scott sald that the border
closure was 80 thorough that busloads of school children were
P i

‘trepped on both sides, . | o o o

Scott's narrative plus the materials we were shown
disclosed immediately how incorrect our previous information
had been on Oswald's contacts with the Soviet and Méxican

Embassies, :Apparently the_distortions‘and‘omissions to which

T3
4

our information had been subjected had entered some place in

l

Washington, because the CIA informatioh that we were shown by
-Scott was unambiguous on almost all the crucial points. We
had previously planned to show Scott, Blawson 8 reconstruction

of Oswald's probable sstivities at the cmbassies to get

Scott's opinion, but once we saw how badly distorted our infor-
mation was we realized that this would be useless., Therefore,
1nstead, we deoided to take as olose notes as possible from

the original source materials, at some later time during our

visit,

In view of what we had learned about the photographic
coverage of the Cuban and S8oviet Embassies, we inquired whether

 photographs of Oswald coming or going from.one or both e
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embaaéies might ﬁé aQAilable.; Scott said they were not. He E%?
explalned that phbtographic coverage was limited by and
1arge'to the daylight wéekday hours, ‘because of lack_of funds
 and becauﬁe_no adequate_teohhical means for taking photographs :
~ at night from a long distance without artificial light, which - ;,;"
was of course oﬁt»or the question under the circumstances, had - —
been developed. | |
Ve brought up the question of Gutierrez and received
from Scott and Vhite baaioally the same information we had et
‘previously learned from the FBI, though somewhat attenuated —
because, as Séott and White pointed out, the FBI was carfying
the primary reaponsibility with Gutierrez. We suggested that
vautierrez' story might be oonrirmed or refuted by photographs .. . . _;%éw
_taken by the CIA, that in particular the automobhe he claimed [
to have seen might show up on the fringeu of some of these - b
photographs, and we lnquired whether an appropriate examina- .:;: ;gi;
‘tion of the picture reels had been made, White replied that o -;%gz
such an examination had not yet been made and that he | :W
suspected that 1t would disclose nothing new, because the ~ r
photdgraphs_covered little more than the entrance 1itself, |
_ However, he promised to make such'an}examination. (About'a -
ﬁ¢%@~ ~_day later Boott reported to.us that suoh an examination had [
- ‘been made and proved negative. | L | | ::::
' 't” s 124
E === i
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E 10 answer to our; queation, whibe and. Scott gava
'i the1r prefasaional np&nions that there probably waa not a |
Troreign conspiracy connected with mexico‘involving tbe -
assassihation'Of the Presideht. .They, 1like Anderson, felt
that had there been such a aonapiracy they would at least by
this’ time havé had some firm xndlcations of ‘its existense.

_ We asked-Mr. Scott-to set up a meeting with Secretary
Echevarria'fof‘all three of us at the earliest possible time.
We wanted both him and Mr, Andersen there, ir possible, both as
interpretera and because their preVLOus personal acquaintance K
with the Secretary wquld facilitate our dealings. Scott tele-

phoned Anderson and confirmed this requésﬁ.

We then reentered our discussion of the assassination

CEan general, 28 1 related to' Mexioo:  Tt’ appeared that the CIA -

in waahington had nat forwarded oertain material developed
elaawhere to Bcott, even though these materials might have
:rgaaonably related_to the Maxicanhinveatigatipns‘ ‘"For example,
the cbnténta of the letter whioh_béwaid wrote to the Russian
Embassy after he returned to the United States, describing
gertain aspeot§ of hia trip}’had néver'beén diaelosed'cd Scott

‘or his staff. We showed them the contents of this letter at
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=bu;1hg'thia general -disoussion Mr, w1llens'waa 3
called out to meet with Mihiéter”soonStravin régard to the
publicity which had appeared 1n«tﬁe local newspapers about
our visit, Tﬁis 1nvoived the drafting of a telegram to the

~ State Dcpartment in Wauhington 1n regard to this publicity and -

an estimate as to the reason for 1it. Also, Willens learned at
this time rrom Boonstra that the Embassy did nqt hﬁve'é'copy
of the flle forwarded to the Commission by Ambassador Mann.
Apparently, Ambadéador‘Mann's personal file is the only one

-npwlin existence aside from the Commission copies of 1t, all
other coples having been destroyed when the Ambassador left his
post in Mexico. Boonstra told Willens that he (Boonstra) 1s the

only person other than Scott -and Anderson who was involved with

‘Ambausador lanu 1n the assaslination lnventigations. Mr.

willena aaked Boonstra to begin thinking about how best we

'lcould roruard-a requgat to the,noxican officials for a complete
. report on their'hble in the assassination 1nveatigations, At

this time Boonstra's oniy'commentlwas that such a report should,

Af possible, be obtained prior to its being reviewed by the
Mexican Foreign Ofridg;.heodusdﬂquch a review might censor out

substantial portioné for politicallredsonq and in any event

- would involve subatahtial delay. He suggested that review by
- the Foreign Office be a condition of publication at a later
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N time, ‘but. that 1t”not be parmitted to hold up - the information

"at this stage.;t

Back 1n the CIA offices, during w1llen8' absence,

Slawson and Coleman discussed the cable traffic from the Soviet

£

¥

| '»and'QubanwEmbassieg;both du?ing»tngﬁgimgwéfﬂOanldfa~visits »f_’ﬂ;~*:7%§§§
_ﬁﬂ | ‘there in Sepfember-oétdber-1963 and immediately'aftep the b
- assassihatién; ‘Scott and White aaid that no increases or
‘ unusual variations had been noted at elther time. We then disf
VQd_, . ocussed briefly the possibilities that ‘the National Secﬁrity N
o ~ Agency might be able to "break" the codes for the times when ~Tfl;

~Oswald was in Mexico City, using as a key the fact that
Oswald's attempt to obtain & visa was probably communicated to

Washington on Friday or Saturday, September 27 or 28. Scott

fpointedhoutlthat.al;;piawqfticehd;gxw;tp coded matgrials,was”v',

to send them back to the National Security Agency in Waéhington
in the .form in which 1t obtained them. They felt that the code-

0
30

breaking might be possible, However, and should be tried.

* FRIDAY = APRIL 10
9100 a,m.,to_9:Q5‘§}m.

COIéman, Willens and Slawson appeared at the FBI

pel ..

offices at 9:00 a. m., as we had agreed to do the previoua
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were immediately to depart on a tour of the spots which Oswald
. had visited during his trip to lexioo, ‘but Larson told us that '
he.had Just been requested not to leave until 9:35, because by

that time-we expeocted some confirmation of the hour when we
could meet with Secretary'xchevarria; We therefore sat in

Anderaon'a oftioe and dincuased with Larson the relative

I
'
vy

1ooationn and other phyaical aspeots of the places we were to

see later in the morning. Soon Anderson came in and told us
that the appointment with Echevarria wags firm for 11:30. The
Ambnasador had been told about the meeting and again approved
1%} repeating hia.oonditibnd that when we ask Echevarria for A
permission to speak'direotly'with,ﬂexican citizens that we
make clear that we wanted all interviews to be within the
American Embassy and td be‘complétely voluntary. We then‘had
a brief discusgion on how we would handle the meeting with ;;;
-Echevarria. willcna and SIawson said that we had agreed the : N
previous evening that Bill Coleman would carry the discussion ..
for us and that Coleman would spend the first few minutes in \,t
conveying the gratitude and appreéiation of the American ﬁﬁii
Government to the Mexican GQovernment for its assistance to date,
 its satisfaction with the quality of such assistance, eto., and
other matters of etiquetté and rriehdship, which we had béeh

v e

told were essential when dealing in a formal manner with
. - 29 o ,, ot ,‘.;._;. b Sae .‘ . o o . T
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Mexioéns. Anderson and the others present at thia conference

agreed that thil ‘would be- the ‘best approach.

9:45 a.m. to 11100 a.m.

The three of ﬁsfwéro~dr1ven by Rolfe Larson in an
unmarked autoﬁobile around’thoovarious'pointo ihat had been
touched upon by-Oéwald. wo saw the Transportes del Norte bus
terminal, the Tronsportes Frontera »bus terminal, the Flecha
Roja bus terminél, thevChihuahuiences travel agency, the Hotel>
del comeroio, the restaurant nextvdoor fovfhe hotel where
Oswald reportedly ate many meals, other hotels in the neighbor-
hood of the Hotel del Comercic and the various bus stations
and this neighborhood generally, the Cuban Embassy and

Consulate, and the Russian Embassy and Consulate.

}LjSeVQral'obaervationsHﬁbrevimmédiately obvious. The
two embassies are close enough together 8o that Oswald almost

certainly walkéd back and forth between them when the occasion

—called for 1t. The embassies, although theoretically reachable

from the Hotel del Comercio or the inter-city bus stations by
local bus.'afe in practice so located’that reaching them by
bus would be much too oomplex for someone who was not familiar

with the bus 1lines in Mexioo City and espeoially for someone

e B [( Ot ]2_}7«9/76

-
e

HW 53294

DocId:32370750 Page 31 -



i vll“

nl\]- "Z[LCtL—? l):_l“;l’l/7>

h\ﬁ\"llx_’u 5 7"

who did not spcak Spaniah rluently unough to get preoiae ' ﬁgﬁl
directions. The Hotel del COmeroio, although cartainly a :;;
cheap hotel and one 1in which American tourista would ordinarily |
never stay, has a neat, oleéh appearance and, according to
Larson, 1s in'factvciean;1nside, ahd gtandé.out from its
surroundings as being definitsly mééé ﬁttr&otive than the other , EZQ
hotels in. the neighborhood.}f' o

Although one-way streets make 1t difficult to drive
from the Flecha Roja bus terminal to the Hotel del Comercio |
except by devioun routes,vtor.soméoné walking, as Oawald was, ;??
it would be an easy distance and a natural direction to walk. =
The hotels near this particular bus terminal are almost all
grouped around the pame area as the Hotel del Comercio, and
it would seem very possible that Oswald could have been -
direﬁted toéardéCthia heighbarhood 1f he 1n§u1red of the where- ?gf
abouts of an inexpensive hotel. Moreover, coming from the | .
direction of the bus terminél,'the Hotelidel_COmercio wouid very _5:;
‘11kely be the first reasonably clean and attractive hotel that ‘Ela
one would notice, Some of the other hotels in this neighborhood N
closer to the terminal than the del Comercio are also attractive, :ﬁf
although perhaps not quite so as the Hotel del Comercio, but xé.
Rolfe Larson pointed out that those hotels tend to éet’filled =
earlier and therefore Oswald might have been referred further EE;

Y et
- S*‘ﬁ"% f ”:..*:r"%;’-w
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| down the ltraet if he 1nqu1red nt?ono‘or then tor n room and - Ry
as turned down. L R Ll . . _ : f
Larson confirmed what we had been told by both
Anderson and Scott earlier, that none of them had any 1ndiea~'
tion whatever that the Hotel del comercio was known as a i' . ;&g
meeting place for Cuban revolutionaries or even for cubans, | | tfi
revolutionary or not. Larson aaid that he of course had inves—v
tigafed this possibility and that his examination of the hotel
register for the perioda around Oswald's visit there had dis-
closed only one Cuban namo,‘ Further 1nveatigation showed that §§¥‘
this belonged to a Cuban family man who had his famlly withhim o
and that they weré tourists traveling through Mexlco.
: The Cuban and Soviet Embasgies have no remarkable |
_aharacteristics except that both are surrounded by high adobe e
walls which make observation of their interiors extremely -
difficult, The Cuban Consulate. where Oswald did most of his :if
dealings, is a small separate building on the corner of the " ;iz'
- Cuban complex of buildings, with its exterior walls coterminous B f?:
with the adobe walls which surround the area, Its front door s;“
therefore opens onto the street. Exit and entry into the -
 Consulate, therefore, forms an exception in that it can easily "
. '»be pbserved‘bylpersona’out§1¢e;;' ij
'7§f“. IR * e | BEGRAGED Eﬁﬁtiuﬁhl;klA o | 5;?25
Buthorlq.c,_fz-( i . ’11’9-7/ 75—
wee JABS, Date mr.’
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; L After driving around with Larson we returned and- -;;
L pnrked the car in front of the Anerican Embauy and waited fﬁ;
Just outside the ear ror Scott and Anderson to come out, as we T
had agreed berorehand. They came out shortly after 11:00 a.m.
and we all got 1nto the car and drove to the Mexican Ministry
oiﬁfha Interior to ‘meet Senor Echevarria. E&E
llslﬁga,m. to 11145 a.m. i
We arrived at Senor Echevarria's office Boﬁewhat
early but were nevertheless immediately brought in to meet him.
Ve weré'sqon'Joined by his head asaintant for thii kind of ﬁiﬁ
ﬁork, Senor Ybanez, Chief of.Inspactiona. .Clﬁrke Anderson —
acted as'interpreter,-qnder-our instructions that he should
feel free to-elaboréte as to courtesies and details at any time,
| and Winston Seott also interpreted at a few potnts. g
As previously agreed, Mr. Coleman did the talking for —
the three of_ua.- He.expreiaed.the_thahks of the American Ei;
vgbvernment,‘an& of thefWarren.Commiaalonvin partioular,‘for the i%ﬁ.
cooperation our nation had received from his agency and from ;?
the Mexican governmwent generally, and in general exchanged B
| pléasantrien and éourteaiea.' Coleman also told Echevarria that .
ChierfJuatioe Qarren hﬁd sent his persohal thanks to Echevarria. ;
33 , e BEGRACED .cuammt" o i ‘?‘)”
2O E=SSERET Butbomv C.M 0, 1/2/21/% —_
: : n. . BARS, Date.; iy
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001eman asked that the Hexican governement give

the COmmilaion a complete and as. detailed as possible report

on all the investigationg it had" cgrried.on in connectionjwith
the'aesaasinntion.and-on‘any-othéf actions, such as closing the
border, it had carried through. Echevarria reédily agreeg to
do this, saying that all the basic reporta' which would go into
such an overall report had already been prepared and that he
could deliver the overall report on 48 hours notlce. He

asked, however, that we deliver a formal request for‘this )
report to the NMexiocan foreign office, addresaed to his atten-
“tion, in order that it not be mistakenly sent to some other
police or investigatory agency in Mexico. {We had 1earned_
from other sources that thefe-gre 26 different police forces
operating in the'ﬁexico Federal District aloné.)~ He éaid that
he uogl@ telephone the foreign office immedistely after our
cdnference;£o d1ért them>that he'ﬁas‘the person responsible for
the note and wouid'appreciato;itu being forwarded to him for
fhis appropriate action. We agreed that we would deliver such

a note that afternoon if possible, marked to his attention as

he had requested,

Mr. Coleman went on to tell Echevarria that we were

- treating all communicationa from Mexico -on this subJect as

oonfidential and thnt we would do the aamo tor the report he was

'_ REGIADED c.mnm“.u
Buthorlty,.. & 2.4 0 t 5 ""7"”7/75
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| geins to delivor to us, We would puhlish only after receivins

A S

' elearance fron the Mexican govornncnt, which clearancc we'
_planned to aeek ac ‘some later point in our investigation.
‘Echevarria agreed that thia ‘had been his understanding all
-along and that it would also be the understanding upon which
he would eonvey the ru11 report to un. , I , o

Echevarria then discussed briefly the overall
. situation and gave his atrong opinion that there waS 1o foreign
conspiracy involved in the assassination, at least no conspira-~

oy eonnected with ﬁexioo,,‘

colemén then brought‘up the matter of our interview-

ing witnesses for documentation purposes and to find out

additional information, if possible, in Hexico; To give a

. -._;:‘,'

§g~;

specific 111ustrationior what=nghg§,1n nind..ﬁr.'coleman used

£

‘the manager of the Hotel del Comercio 2s an example,

Y )
;- ]|

Echevarria replied basically in the-arrirﬁative,'but he made

j.,
. Yo
'

two 1mpqrtant'qualificationn.” First, he felt that the inter- ta

e
.

views shodld not be in the Amerioén Embassy, because to hold

RS

thém there would give the appearance of an offiecial investiga-
tion being carried on by the Amdrican government on Mexican
soll, and thisg he felt, would be very disadvantageous

politically for the.present Mex;can government, He pointed out

3[ . v e
MhuC%ﬂQh,’%ﬁWr’___

L ‘)7?,”\) RERZ T %'w\xs/?‘ £ '
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.thatggh‘electibﬁftoéfpreaidnntﬁﬁaiﬁbéheduledﬁto'be;heldviuf*,J*ajg,> F§g
July, that such elections wers held only every six years in _ o
Mexico, and that tﬁe'present time wﬁa therefore extremely |

senaitive poiitically. :One'or the most effective propaganda

,.weapons thc conmunists have 4dn Mexico is the alleged American N
N A
domination and interrerenco with the Mexican government and o

any unduly public investigatory activities on our part would
1end themselves to this kind of propaganda. Second, Echevarria

reqnpsted that the interviews with Mexican nationals not be

férmal but that41natead;‘t6rfexamhle, we ought to arrange to : v-igf_
have lunch or coffee, eto,, with the persons with whom we —
wished to speak. |
| Our reply to this, made through Mr. Coleman, was that -
?ﬂ?ﬁ§:fv'we d1d not want any sppnintmantn for lunch or otherwise made at E;E
this time because we wanted to leave the entire problem open., —
o We had not in our own minds deoided whether and to what extent AT
'?%. we wanted to proceed on this bania. Echevarria agreed that he ';;~
?f would take no aotion until we requested 1., ' if:
Ef There was'an 1nterruptionvhere while Echevarria. 7
?: | spoke in Spsnish to Ibanez. The three of us took-the oppbr- | | v
) tunity to ponsult_qﬁiétly 15 English with one another. ‘ ;,Q
co;eman5r01§;§§a§¢1n;vigy:n;7§9¥f§ffg;§}u reluctance to pqrm*t‘__ _ e
i . RECADED CONFIDERTML »+s. e __
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,"ilrornal.neetinss even with uninportant witnenees such as. tho
hotel olerk, that the proposal weé’ had ror daaling with Silvia

-.[fgﬁ§t_ Ev

Duran ought to be handled very oircumapeotly. He proposed to |
(do thia by shifting the conversation back to the overall report,
~stresaing tnat 1n the writzng ot thin report we relt that
Duran's 1nterrogation waa ‘of. the highest 1mportance, ‘and then
'hopefully ahirting the canveraation onto the subject of how we

T

could deal,dirgct1y~with Duran. Willens and 81awson agreed with :
this npproach. | ' o
Alicolenanvfhen»qgain spoke tO»Echgvarria;-refefring
back to the'overaii report and descnibing 6ur‘fee11ng of
importance as to Silvia Duran,»etc;;*na outlined in the previous
v»paragraph. thevarria replied by emphatically agreeing that |
‘Duran 8 teatinony ‘Was. br the greatest 1mportanco and promiaing

to go»into as'much detail and documentation as possible in

¢
Xy i »
sa i | R

L
R N

connection with her evidenoe 1n his rlnal report. Bé commented
;that 1t uaa upon the 1nrormntion his men had obtained rrom her ¥
W.
that he had relied most heavily in concluding that no con- i3
spiracy had beon hatchcd during Oswald's visits to Mexico. At » {5
about thia point, Echevarria abruptly took ateps to end the vf;‘
meﬁtins.A He said that he had an. appointment to have lunch with i
’ Queen Juliana, uho waa then 1n the midst of an official viait 1o
¥ 0 QR R
Mthorhy ‘:-«Q"\ it Bs/}‘/ym, s I
A & HAm; ﬂm ...&n%én{a 7L : ’
.,,, _(‘ '\.—“""‘L’?" ,VF‘ ‘JL\,J\:“" -f -‘,,:“sﬁrh*...uw., v;“‘u«-.;ﬂ"x‘-'\,. L”“‘?‘Rﬁ_ .,_v»;w.’,..,.qq\_ 5; l:” :’:"w mw;; M .
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S to Meﬁ;co, and that he of course had to be on time. Coleman |
/" used the opportinity to say Jokingly that we would like to fls
- have lunch with S$ilvia Duran while Echevarria was with the
Queen, Echevarria repiied in the same vein that‘we would'not
have as much fun as wé thought because Duran was not a gooa*
looking cubah’but oniy a Mexican, With'thiaurather_inconcluaive e
result on Duran, the meeting ended; -4A —

As we were leaving and walking down the stairs to
the entrance of the building SenOr Ibanez came up behind and |
asked Clarke Anderson to stay a minute and speak with him, which R,

Andersoh did. The rest of us proceeded to our oar in the parking J—

lot outside to awalt Anderson.

, _Anderson later told us that\Ibanez had held him back
to say that he /Tbanez/ wae completely at our disposal for e
making any arrangements for lunch or otherwise with Mexican S
nationals. Clarke Anderson tdld‘Ibanez7that we appreciated this s

but that in some instances we might £ind 1t rather too informal ﬁﬁ;

v -
..

at a luncheon to~transadt the kind of business we hoped to do
with some of the wibnesseaQ Ibanez replied that in that case ;ie

he would be happy to'seﬁ up appointments at his office in the |
Ministry ér theiInterior building. -Anderéon questioned whether | “?ff
this was in line with the kind of non-officilal atmOSphere that ’ o

Eehevarria hoped to ereatc. Ihanes:
‘%»vgg\”A“w

‘{p;ied that perhapa it .-} g;g
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was not. However, the posnibillty of using Ibanez’ orfice ';
was not roroclosed. R ‘ B E%%

We then: drove directly back to the Embaasy, arriving a
there about noon.

12100 noo;\_.tp-h;(_)_p.m o

The three of us plus Scott and Anderson went to N
-Miniater Boonstra's office as Boon as we arrived at the American
Embassy. We reviewed with Boonstra what had occurred with
Echevarria. We decided that we would submit the note to the -
Mexican government that afternoon, if possible, although every- . jii
one recognized the difficultyof delﬁvering the note to the
proper Mexican officials which was created by the visit of
Queen Juliana..'Boonstra pointed out that not only was there &n )
,orticlal 1unoh, at uhioh thevarrin was now in attendance, but iﬁ;
that a atate dinner was planned ror that evening. Boonstra —
requested that we draft the aubstanee of the note immediately ,:Qf
and that it then be given to him rbr,shaping into final form. ;f?

We then discussed with Boonstra the problem of N
Silvia Duran. We pointed out that our only interest in wit- ;f
nesses other than Duran was to get their formal testimony for - {:’
.authentication purposes, We dld not feel that there was.any— |
thing we could lcarn from 1nterrog§ting them that Mr., Larson _4§§?
and. other !BI agonti had noﬁ ; ‘“;' lcarned. This was not 4_;;

R NFIDENTIAL
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.Vtrue of Duran. houever, becaune ahq hud been interviewed only
by the nexican polioe and we considerad that 1nterv1ew |
inadequate, (I should point out thgt we do not consider it
totélly inadequate, hpweﬁer. It is oniy on detalls such as
Oswald's phyaical'appearance._side-coﬁments or remarks he may

:havovﬁade;-etc.gxthat<we\uouidflixéfto interrogate Mrs. Duran
further. On the essential point of whether or not his

contacts with the Embassy consisted of anything other than

anvattempt to travel to Cuba, Silvia Duran's knowledge has

probably been exhausted.) We discussed with Boonstra the .
' ' x ' pe 77
best approach to try to speak to Duran. Boonstra frankly stated B

that at this point it was his'opinion that we would not be able
to get through to her. He felt that the Mexicans ﬁere too
politically sensitive to risk having her picked up a third

time under arreat‘and\th§t nha; bc1ng;¢jcommuniat and especi- = fKr—
ally because her husband was a very’milltant'oommunist and a ff-
very bitter person in general, would not agree to any kind of %ﬁ”
voluntary appearanoe."Hevercheloss,>ha /Boonstra/ would raiase Eﬁi
no objection to ocur attempt to arrange a meeting with her;_ We A§;§.
therefore‘agroéd that’Scptt or Anderson would recohtaot
Ibanez and 1f necessary Echevarria as well to try to arrange a #ﬂi-
meeting with Silvia Duran. It was pointed out that even
_though the meeting would have to be "1ntorma1" as stated by F;i
e P&ﬁ? :vnmmn GONFEEITAL —
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: ﬁgf_;y ‘nthevarria, pousibly for lunch, we. oould arrango that the

luncheon would be 1n a privato place and that 1ts 1ocat1on

K3

would not be diqolosed to Mrs. Duran prior to her arrivalvv
there. She could be picked up in an Embassy car and driven

to some other part'of the city. Also, 1f necessary, the room

and/or our persons could be fitted with recording pparatus so | %5%
that no notes would be necessary and so that proof of what was '—'
discussed could be obtained and kept for an indefinite period
thereafter. A |
Boonstra suggested that we consider the use of a o géﬁ
"eutout" for'Duran. By this he meant that she could be taken —
to the United States on séme unofficial Journey, for example,
to give her story to an American magaziné, and while in the
Uhited Sbates ahe could then appear before the COmmission. Ve Lo
‘discusBed the pros and cons of a ocutout and decided that it was ffi
worth considering, and that we would bring it up at the highest -
~levels of the Commission after we returned to the United | ‘;;;
States, - . - | -

The conference with Boonstra lasted only about one-
half hour. All of ué except Boonstra then retired to room 510,
the office which had been assigned to Slawson, Willens and
Coleman at the Emﬁasay, and there drafted the note to be sent |
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‘to the Nexican government a&king for its offiocial report on

the assaasination, As oobn-ap'the note was drawn up 1t was
delivered back to 5oonotra'&-orride,and,we continued cur
ccnference;':Thia_conterenbe_conaiated of & much fuller dig-

aussion of the aiternacivga of getting Duran to testify elther

to the Comsission or to representatives of the Commission. The

detatls, difficulties and possible variations of a "cutout”
were gone into by Scott., We amlso informed Scott and Anderscn
in detall of the kind of payments which Dursn could legitimately
expect if she were to journey to Washington, that s, the usual
witness tees,‘her hotel and meal expenses, the hotel and meal
expensen for her husband, although he would not get witness
fees, and of'courae the travel expenses for both of them.

This conference ended when we deaided it was time to break for
lunch, It was agreed that Andersen would contact lbahez to try
to work out sn immediate follow-up on Duran in Mexico City.
whilo'ye'ierc thcre; but that any other approaches to Duran, -
ror_eianple; a requeat to her that she go to Washington or

elsewhere In the United States for an'appcarance before the

~ Commission, She “cutdut”‘approach. ets,, would be deferred

| pending receipt of the outcome of Anderson's conversstlion with .

Ibanez,
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After lunch we met in the orrice of Clarke Anderson.
Mr. Anderson was not there, since he was back seeing Ibanez,
but we were accompanied by Mr. Larson. 'Mr. Larson had two

- documents for us to read. The first was Silvia Duran's signed

LS
3N
R AR

Vstatement, aocompanied by a translation, and the second was a

I

group of reports on the exit of Oswald from Mexico by

Transportes del Norte bus.

We also used the occasion to discuss with Larson the

best procedured for authentiéating the'evidence gathered in

' Mexico. Since the conditions set up by Echevarria were not
amenable to_our getting direct authentication from the Mexlcan
witnesses involved, we proposed that theAFBI_agenta who had

- hen:d the-ggat;ﬁonr;or:rodq}yed;tbggpqrtinent items of doou-

mentary or physical evidence from the Mexicans would them-

selves be asked to give testimony before a representativg of

the Commission and, by reference to the source of their ;E;'
materials, indirectly authenticate it. We explained in some Fft'
detall hQW;thlé would work and asked Larson to conduct his -
Pricedurea'ao na to.make lnter authentication as firm and as 3%?
eany as possible, and to convey thia megsage to all other FBI i

agents in the area who were working on the assassination.

: Coleman, espcnxally, emphasizedatonLaraon ‘thé desirability of ;,f.._gﬁﬁé
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accurately 1dent1rying documentary material, by number or o | N

'other code, and advised him to see that the number of hands - e %%;?
through which a document was pasaed was kept to a minimum and -_ﬁ—
that each document was kept in the custody of a reliable

person at all times, Larson gave the 1mpression of readily

‘understanding all this and he of course agreed to our sugges- . iﬁﬁ;
tions. R o o ey

- 3130 pm. to 5:30 p.m,

By pre-arrangement we met at 3:30 with Winston Scott.

with-him again was his assistant, Alan White. The occasion for
.this meeting was to give us the opportunity to go through all
the 1ﬁtercepts caréfully and to use them as a basis for
recohstructing Oswald's activities-insofar as they touched

......

‘ upon the Cuban and 8cv1et Embasaies.m This we did, and we then

showed White and Scott the result of our work, for their
comment ., They agreed,in every respect with ong conclusions. . fooear
I will not g0 1nto great detail here because these conolusiona
will of course. be>1ncorporated in our narrative report on
Oswald's activities in Mexico, but 1n outline the conclusiona

were as follows:

on Friday, September 27t - g
 Time | :
157119300 .M. - i iwise. Flecha Roja bus arrives in e

;Hexico City _ , S
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Time - . o . .
g 10137 a s QOawald telephoned the Rusaian oS
.g{Embassy’ to get visas to S
_ Odéssa, " |
Sometime later = Oswald visits Cubén Consulate.
Some time later Oswald visits Russian
'still : , ' . Consulate. L
"% Some. time lates . * Oswald visits the Cuban = K%L
» : ' 7 -7 8t11l, which - " Consulate and during this visit .
7 includes the period Silvia Duran calls the Russian
S A . 4305 to 4:26 in the Consulate and soon thereafter
afternoon - the Russian Consulate telephones
v : : - her back.
Saturday, September 28:;_ |
AMerning- - Oswald visits the Russian | "
' - Consulate ,
Some time. includ- Oswald visits the Cuban
ing 11:51 a.m. = - -Consulate and during this visit
. . Silvia Duran phoned the Russian .
e 0 T .. .. .o Consulate, o . e
Some time later {OSwald probably again visited i
_ ' B the Russian COnsulate
Tuésday,:Octqber';; Zf:iifgg' £
o 10231 a.m, - * Oswald telephones the Russian e
' - Embassy and 1s told to call ' T
‘ ‘ '~ the Russian Consulate instead. RaN
11:30 a.m. . Oswald calls the Soviet
_ ' . Consulate. He 18 hung up on.
o " We then discussed the Dorticos-Armas intercepts and "
examined them in ;some.. detail, <Wehagkedimnyr8°0tt fOP hiﬂ R S
. ) - ,p. E K | I u.J*f
s ammmmwg o L
ammmyc42§wﬁéf )’/éfﬁ%
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B opinion or them and he told us that arter re-reading them I
'xmany times and listening to the tapea 1n the original he was o

of the opinion that the President of Cuba was not referring
to the fact that money had been passed to Oswald at the Cuban

Embaasy. He emphasized, however, hat the telephone connection

extremely, as will aometimes happen on a radio connection on a
long distance overseas call -~ and he_suggeated.that we have
the tapes re-translated by some Spanish speaking Cuban who is
familiar with the dialeet of Spaniah current on that 1sland,
Vincluding elang and nuances. He aaid the tapea were currently
' with the CIA in Washington and that we could arrange for such
a re-translation when we returned.} He emphasized, however,
that his own opinion was firmly as he just atéted'it. He
quggestpdtgneﬁyg;franslg§;§ngonly;ggna{means of eliminat;ng any'-
"qonbts which might bé'inuour minds and as a doublecheck on his
own opinion which afterlall,_under the-cifcumsténceé would be

| in‘error. W1llens-askédeontt'to ask B;Chardwﬂelms to begin .
‘the process of1re-translat1ng‘theae tépes when he; Scott, saw |
Helms 1n Washington during the CIA meeting scheduled tor the
week of April 13. Scott said he would do this.

We then discussed what the Commission could eventually

* publish to ‘the American public out:of all the naten;al we, had

5‘",4"’
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received in Mexico and in Washington from the CIA, All 6f us

‘realized that any decisions arrived at this afternoon could Eé%@
be tentative only, since the final decision would have to be -
made at the higher echelons of both the CIA and the Commission.
Slawson put out the suggestion that the Commission might |
publish-afnaprgt;ye:cqntaining all the detall obtainable from - .
»Silvié Duran?SVStétémentb and froﬁ-the "open" 1nvestigations~ fﬁi

carried on by FBI agents and Mexican police agents throughout
_ Mexico,'supplemented to some exteht'by;the information obtained
through the CIA's wire-tapping activities and the CIA's

1nrormant8;"Th;s supplement;”hewever, woﬁld not be in detail;

rather, for example, 1t would use phrasés like "in the after-
noon" 4in place of "4:05 p.m." Also, no absolute quotes would
‘be used. Only the substance of conversations would be given.

The sources for this narrative would be atated to be Silvia

' uran's 1nterrogation, the "open” 1nvest1gations and "other ?%Ei
‘eonfidential sources eonaidered reliable by the Commission and -
~the federal 1ntelligenae agencies involved." Mr. Scott's reply f:f?
to thiﬂ suggestion was that he thought 1t would be acceptable 4 ;&i‘

to the CIA., He said that although 1t involved a certain amount
of OOmpromiéé of hié sedurity arr&ngemehts, the COmpromise was
aceeptable when balanced against the importance of the occasion.

We asked wbether he feltjit'would_discloee to Russian and Cuban

# REGRADED GURFL mmm
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1ntelligence the existenae of this particular wire—tapping by w_; N

- the IK.' His,reply waa that they probabiy asaumed 1ta

exiatence anyway. (1t should be noted that the proposal put
forward would disclose nothing as to the existence of any
photographic observations. Nor, I believe, would it disclose

anything that would permit enemy 1ntelligence to discover who R _f»gwﬁfk

the CIA'B 1nformants are in Mexioo or where they are located ) S e

We then brierly disousaed the statement of Silvia
Duran which we had read earlier 1n the day in the FBI offices.
: "x%aThefGIA_had_notyyet,aaen;this;statemgntpﬂjxq:“

; | - 5130 p.m. to 6:00 p.m.

Thé three 6f us then returned to Clarke Anderson's

office. Anderaon gava us a report on his meeting with Ibanez. | P
. B o
'He told us that Ihanez ‘and he had’ discuased our making arrange~ e

ments to aee Silvia Duran. The'outoome of the discussion was

that Ibanez himselr was very agreeable but said that he would = et
have- to clear 1t with his superior, Echevarria. L
6:00 p.m. to 6:;0 p.m.. .

We returned to room 510 and on the way ‘there were’ ‘ ”:fﬁ

handed a copy of the formal request to the Mexican Government "
- for its ocomplete report on the ass 88 nation,, A copy is . -
O I T L T ey | b S o dinal  ame AR ~.‘:,;?_.?-‘,)‘__.,A".:__.l_ -"',,;-‘\, e e R P
ﬁzsmzn GQHHDE}IIML%% PP S
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attached to thia memorandum. We were told by Mr. Montllor,
political ofricer ror tho embasay, that although an - attempt

had been made to deliver the note that afternoon it had failed
because'all the responsible Mexican officials were out

entgrtaining Queen Julian#. Another attempt would be made at

- approximately 6330 p.m;'thiéiahmg dﬁy, and if that failed, -;;;5
continuing attempts would be madé'on'Saturday. (we were'later‘ S
informed that the note had been delivered late Saturday .morning. )

We took the copy of the note which had been handed to
us to Mr. Harry‘Bergold, Seoond’Secretary in the embassy, and | §%§

1

‘asked him to see that the Commission be informed through channels
in Washington of thé contents of this note, when it was delivered,
what the response was, when the response was received, and in

general a full documentation and report on the entire series of

'tranaactions. He agreed that he ‘would see that this was done.

| SATURDAY ~ APRIL 11 - Mg
10:00 a.m. to 11:00 a.m, ‘ 55:

- Coleman, Willens and Slawson met in room 510 and o
spent about an hour or slightly more in reviewing what we had A

accomplished to date and what further work we hoped to get done ' ;ﬂe

49
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Ve agreed at this time that ‘there was sufficient
" work remaining so that 81awson and Willens should stay over
at least until Mbnday'afternOOn but that unless Ibanez |

replied to ‘the effect that an interview with Silvia Duran

oould be arranged shortly, Mr. Coleman was free to return to e
the United States on Sunday.
12100 Noon to 3100 p.m.
After having decided among ourselves what further b
work had to be done while we were in Mexlco, we went to -
Mr. Anderson's offlce where we met Mr. Anderson and Rolfe
Larson. _The f0110w1ng pointa;were‘covered, with the conclus-
) 1ons as atateds N o §| L ' o
. "We asked that the axaot time, ‘rather than the N ;:f
scheduled time, upon which Oswald's bus from Nuevo Laredo _ s
arrived in Mexico city.pn'Friéay;'September 27 be ascertained. ?;i
We pointed out that this could b@limportant in determining 'ii?
whether Oswald immediately beéﬁn his telephone calls and/or o
'his visits to the embassies or whether he'first checked in at -] ; -
his hétel; The FBI agreed to do this, ' | 4{?

We reminded Anderson and Larson that we had some ;A

1tems or physioal evidence which, although not or prime o S—
S o REGRMGED GURFIGENIML TS -
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1mportance,-might.be helprul-in their further investigations,

and it was decided that Slawson and:larson would meet early

Monday morning to go through tﬁeée.

We asked that the FBI determine the hours upon which -
both the Cuban and Russian Consulates were open to the public

during the dates when 0swald would have”had excess to them,

Also, 1if possible, the F%I should determine if 1t was common

practice to stay open.latkr than the normal hours or be open

on days such as Saturday when they were not officially open.

Once again we asked Anderson to review the Gutierrez
investigation, which he did. We asked ir there wefe any reports
elther being prepared or that had already been sent to
Washington on this matter which we'had not yet received. We
were told that thefe were not. The status of the Gutierrez
1nvestigat1§h 1s therefore that the surveillance of the Cuban
Embassy will continue 1ndéfin1te1y in an attempt to pick'up the
automqbile-whioh'was identified by Gut;errez, all other lines of
investigation which any of ué could think of seemed to have been

followed as far as they led, with 8o far only negativé results.

’_ Por purposes of authenticating our Mexican evidence

we told Anderson that we would want a 1list of the names of all

the FBI agents who had obtained evidence in Mexico and we

T S
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disouased brierly vhat would be the moat convenient place to

have these: agents meet with & ‘pepresentative of the Commission
for the taking of their depositions. Aqderson replied that
elther Washington or New Orleans would be fine from his point

of view, We reviewed with Anderson the procedures which we

hoped to follow in authenticating thia evidence through the L
| AN
asents. as we had explained it to Larson on Friday, and | |

Anderson agreed that‘it would be a workable arrangement, In

this connection 1t came out that Oswald's tourist card appli-

cation; which was made from New Orleans, was not handled by

the FBI Mexican office and therefore authenticating it would ;Eé”‘
1 be a problem to be‘hand;ed élse&here. We agreed that We”would ' 'f-_'i
5 pursue this when we retﬁrned to Washington. | j
) We requestedvhn'item;zed 1ist of the cost of the | B
items and aerv;ces“that\Oswald probably purchased while in : ;%”f
‘Mexico and while traveling to and from Mexico. It was agreed T
that Slawson and"Larson would meet Monday to go through this , Eﬁiﬁ
in detall. | | o
We then discussed the deéirabiiity of our obtaining ;j
a more complete knowledge of the procedures of the Cuban Eﬂi
. Embassy, especlally as they reléte to the practice in granting ?75
=  visas and the different»kinds.or travel permits which would be -
i ESRADED CORFIOENTAL - ___
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disouaaed brierly what would be the most convenient place to
have theae agents meet uith & representative of the COmmiasion
for the taking of their depositions. Anderson replied that
either Washington or New Orleans would be fine from his point

of view. We reviewed with.Anderson the procedures which we

hoped to follow 1n authentlcating thia evidence through the

agents, as we had explained it to Larson on Friday, and
Anderson agreed that it would be a workable arrangement In
this connection it came out that Oswald's tourist card appli-
oation; which was made from New Orleans, was not handled by

the FBI Mexican office and therefore authenticating it would

be a problem to be handled elsewhere, We agreed that we would

pursue this when we returned to Washington.

We requested an itemized 1ist of the cost of the

items and services that Oswald probably purchased while in

‘Mexico and while traveling to and from Mexico. It was agreed

that Slawson and Larson would meet Monday to go through this
in detail. | |

We then discussed the deéirabiiity of our obtaining
a more complete knowledge of the procedures of the Cuban
Embassy, especlally dn they reléte to the practiceAin granting
visas and the different>k1nds of travel permits which,wduld be
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’ available to someone in Oswald's circumstances. Likewise, we .
were interested in learning what’ cbstacles to travel between 1§§?
Mexico and Cuba there might be that derived from the Mexican, T
rather thcn the Cuban;‘authorities; Anderson agreed to glve
us as full = report on this as he could, but the difficulties
are obvious., In general, he told us that, largely at the ;;;
instigation-of the Urilted States goVernment,-the Mexican author- g
it;es are very strict about Americans travéiing between Cuba
' and Mexico. For example, their passports are stamped "Departed
for Cuba on ,1964" befofe the traveler gets on an airplane
bound for cubaQ 'L1kew1se. the Mexican Immigrction officials S
will not permit anyone, whether Mexican or American, to depart T
for Cuba unless he has the proper Cuban travel permits. No
special Mexican travel permit is required for Americans at ,
least, but the Mexiean orricials Andirectly enforce Cuban law iﬁﬁ
by insisting upon complete cuban documentation. (It should be -
pointed out that this 1s unusual. Normally, border officials :iy
are concerned only with~peraqns entering their country or with ' f:i
their own nationals who might be leaving.) We pointed out to | f
Anderson that the reason for our concern that we get this e
information ﬁas'that we needed it to test the plausibility, ,T;
and thereby the reliability, of the other evidence we had on ‘ ?i
what Oswald was doing and trying to do at the Cuban and Soviet i
Embasaies,ri.o., ‘we wanted to see whether his activities made 3 ~.Eé;_
' sy a3 i BERMALE) cnnrmzmm -
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sense in the light of the normal Cuban and Hexican procédures.
e e, . S _ . S S
We thcn briefly disoussed the "two suitcase problem. zii
We related how we had evidence that when Oswald left New Orleans
for Mexico he was carrying two suitcases but that all our
evidence relating to his travels in Mexico pointed to the fact
th@t he had with him only”q”aing;qléuitoase,,a small blue | E;i
zipper bag. Marina's testimony and the testimony of Mrs. Ruth T
Paine both tended to confirm the oné-suitcase evidence, We
sald that we did not want the FBI to undertake any kind of
'search 1mmed1ately, because we had not yet had an opportunity -
to re-interrogate our witnesses in New Orleans who had testi- i
fied to there being two sultcases, but assuming that such
re-interrogation confirmed their testimony in this respect,
.we wondered what kind of aearches in or around lLaredo, Texas
or Nuevo Laredo, Mexico for such a missing suitcase might be ééi
practical. Anderson and lLarson both felt that the FBI was | e
fully capable of searching Lﬁredo and Nuevo Laredo for a ?f:
missing auitoaae, neither town being so big as to make such a ;f;
search unreasonably dirficult. fi 
~ We told Anderson that wé had not yet come to a firm ?ik
decision as to vwhether we would ﬁant to bring Albert Osborne f%:
to washingtdn or elsewhere in the United States to testify -
; betore_the_QQmmisg;gn_q:,a:rqprg;gntgtivg_of the Commission, &;5
s REGRADED CONFIDENTML~* * —
Au,,,o,,,, A4 Pz, ,mJ 7 &
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| o even on a voluntary baéis. Certainly if he were going to

resist testirying and we had to subpeona him, we wanted to

B

think further about it. In the meantime we wondered what the
FBIlin Mexico could do as to keepiﬁg track of Osborne sc that
we bould'obtain him on reasonably short notice if we desired to

do 80 in the future. After some diﬁcuas;pn_or-the alternatives

e/

open in Mexico, where 05borné was at last report, for 'keeping
tabs" on an individual, Anderson replied that he would ask the
Mexican police to put Osborne on 8 "two week reporting basis.”

He rélt sure the Mexicans would comply. This means that

30

1%

Osborne, being a person under suspicion and being an alien, 1is
told that he must come into a certain police station and report

on a regular basis., Two weeks 1s a common interval for this

sort of thing, but 1s sometimes even done on a daily basis.

A daily reporting schedule is extremely burdensome, however,

KikS

especially for someone who cannotvarrord to travel by auto-

mobile, as we believe 1h the case with Osborne, and especially
' !

.A-‘r-%‘ti )

when that person 18 living far from the police gtation to which

he has to report. If necessary, sald Anderson, the Mexican R
poliée at our request will order Osborne deported and give us
advance warning of when and where he will be pushed across the
border.. We could then ?rrange to have someone waiting for him
north ofvthe Rio Gﬁande;with afsubpoena.: Anderson of course

R Q=P—f-=pn B T  PCCRADED CONPIDENIML
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“understood that nothing like this should be requested of the
_Haxioans without first getting our approval.

‘We then requested that the FBI prepare a large,
clear map of Mexico City and mark on it each of the places
which have some bearing on Lee Harvey Oswald's actions in the
city. “This map would then be authentlicated aﬁd deécribed by
one of the FBI agents, probably Larson, at the "autﬁentication

meeting" we contempléted'holding in New Orleans or Washington.

In addition, in the meantime, we would like such a map
prepared informally for our own use. Anderson agreed to do
this and said that Larson would deliver the informal mab to us
on‘Ménday. a '

We inquired whether the FBI in Mexico City had been
asked to undertake any investigations of Jack Ruby or persons
or incidents related to him._ Anderson sald that they had not
been asked to do 8o except that they were asked to report any-
thing they knew or could find out on Ruby himself. All they had
been able to dig up was one old friend of Ruby's in Guadalajara,

who did not have much to say. They had made passenger and

Ammigration checks on travel to and from Cuba for the past few

years insofar as such information was still available, but did

not find Ruby's name listed.

6
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we asked Andernon if he had a copy of the "dossier

‘-on Oswald mentloned 1n the Ambasaador Mann file, He replied

that he did not have one but assumed that it could be found
someplace, since 1t of course existed at the time, and sald

that he would forward a copy to us,
'/ v .

- - Ve then discussed the Alvarado situation and pointed
out that wé had never received a final report on him.
Anderson replied that his agency had not taken the priﬁary
responsibility here but that the CIA had handled this investi-
gation., We agreed that we would bring this up with Winston
Scott. |

' Winston Séott had previously mentioned to us that he
thought that Anderson had heard'some.vague»fumors>from.
expatriate American ccmmunists in Mexico that might bear on
the aaaasaination and suggested we ask Anderson about them,
Scott had said that An?erson had spoken with him about this
information many weéksgbefore,vto inquire whether the CIA could
shed any light on 1it. %Accordingly, we brought the subject up
with Anderson. Andarsén replied that an American expatriate
communist\named:Elizabéth Mora, known in left wing circles in
Mexico aa‘“Betty Mora,% had made some rather vague assertions

.about Oswald which, thfough informants, Anderson's office was
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trying to-follew,up; For the last mbnth or two, however,

Betty;Mofa had been extremély'sicg:and 80 this whole line of .
investigation was temporarily stymied. For several years
.Betty Mora hae.not ‘been in good health, and in Anderson's
‘opinion she 18 not a reliable person anywrv, 80 he did not feel
'fhat her assertions would ever amount to much. He promised us gﬁﬁg
a report on them, however, notwithstanding his feeiing that ' _::——

thevaere,not to be accorded a great deal of weight.

Finally, we posed the question to Anderson'whethef

he knew of anything turther, important or unimportant, which

we es - representativee of the President'a COmmission ought to

be told, After some thinking and after asking Larson whether
he haa angthing along these lines and receiving a negative |
response, Anderaon replied that he believed he had given us

At =L

everything he knew. B

'We then briefly dropped into the CIA's office again
and saw Soott and wWhite. We were told by White that the

examination of the reels of photographe pertaining to the time
periods-covering Gutierrez’ visits to the Cuban Embassy had '
been examined and that the results were negative, No auto-

" mobiles appeared. in the phbtographs and no personslwere shown

who answered the descriptions given by Gutierrez or who might

[ .
R
isE®

have been Gutierrez himself. (I will note here that we did

o - g.;.%fi.’ff:’.’TML
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not ask the CIA to have these photographs displayed dlrectly

‘5to Gutierrez.ﬂ;This would of course:have been the easiest way

of determining whether the person he identifiedlaa the cuban"v
who passed the money to Oéwald was shown in one of the phéto-v
graphs, bﬁt this'would also have invol#ed such a serious breach
_of OIA security arrangements that we_did not believe that 1. g
was Justified )

We then ‘asked Scott and White the same question we
- had asked Anderson about there being any further 1nformation

ﬁ:we ehould be given. His answer, ooncurred 1n by White, was to .

a the same effect as. Anderson's.

A L
23vi

et
“
s

ﬂssmnsn CONFIDENTIAL o

guthory.. C £ & (1 f%éj/ur~ A

:?sﬂézuﬁ}..mnnmm%4m§/5¢ L —




mmmmmmwcmmmm in Mexice -

City had been questioned as o this teweslet, ©n the besis of &
‘ ‘ RE:B!{ED EPP’H”NNII.
photograph of 1t end, dupite the fnct that some minar mrkd ngqm”m/(d,j_((

k- l”""‘tq, vgne,

ek \L“ﬁ bu h-hﬂml
L\uﬂwmy

_,,Qr_ JARS, Date..

-

.
‘e, Be

At about 9115 a.m. Mr. Elawson met with Mr. Rolfe Larscn
Mmowummt. mmxmmmmzu

""M(MW«mmw)mmmm“wmt

one of the large, elmmsmﬂdb&stmaatheofﬁemmbn
far showing the loeation 0!‘ . various plsces 'Hhich Lee Hervey Oswnld
prodably visited while he m mnuico City. Mr. larson satd ﬂmt
hwmmmwawmmtm to the
Commtssion in the near Mure. M,m mml use in the time vhile
the large formal mep wes being prepared, Mr. Larson deliversd to me

® msller mep which had these sume locations marked on it.

) mmmwmawxmwml evidence

""vbm}tmmmtem«cuy. Yor 8 description of these
ey, mummwmmmm'mm
: xrnm' 1964 from Vi David Slavean, subjects “Items of Physieal

Memich)hymhtatomm‘swcanMp, a copy of vhich
mmummmw ‘
mmuwwmmwamumma

be discoverad dy Norther vo:l-k in mscuon vith silver identifieation
" brecelet ingeribed "Marina.™ | Mr. Iarson and Mr. Clarke Anderson had
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I
.mtwmmmwxwmmmmm@mm

wowmamwm:&mmtwmmmemr
ofthisktnﬂanﬂthenfmnte-mterviewotthmvwldemt |
eertainly again dbe negnt:l'm.l We also felt that even if the ghop
shoul.dbadiwovmd whieh Bold this bracelettolneﬂamymald, _
'.mbnmmmemwummutxust:u, he probably
loldthemmmtaumm;
» larson noted dwn all the mdn on the baek flyleaf
of the Spanish-English dictionary and he also noted the markings |
mms,mmmmwmmmnm Bone of us
mﬂﬂmmmheipatthiatimmmdmm |
these writings andmx‘kings, ut we felt thnt Mr. larson at least
ought to have them with him: _ ,
memmngimmdalm!’eltmbemcmas
.;;toumwmmmm.amum. traxitamwmo«l
watitwmmmmmmmmmmsmmmomy
mcmqwmmwuwmmzaaMma
mwmmu&mmm mwlymnam:or
M, Innmmted!dmallth.vudimonmh?of:;mld'
.adamnhock n:mamz‘mmm“ehortmmmm
,ﬁmbernandadmatoseeitthqnferreatothcmbamﬁam
airunutouhichthcymtomfuand, 1f they 41d not, he would
mmmmmumwm I sddition,
mm&uwmheémwmmmwmqummA
hed ever shown up at the Whano wnm o8 the address book mdicates,
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m thu dmuumm“mmmmmtb
mwmm mmmm-mmmmumc, -

nmasummwmmmimmmu in the
Mexican investigation at this point. |
I then mentioned to Mr. Larson and the other agent that

;_momammuuutommtmtmmw

HW 53294

told her, efter he retwrned from Mexivo, that while there he had

ﬁsimmwmmmmmmwdoeuhemmtoget'
to"cubaandbadalmamabnnright, visited some muscums and done

, mni@t-ueing nr.mmathatmmmmtmhm .
:MMthmmumibhﬂththamultbemg

mtmmmmmbmmmﬁainngmmmthe&mday
in question but also that no one there 48 at all certain thet he da14a
mtviutthom. I\xrthmm, thu'eittmtimintbaamn

muue mmmmmmmm ﬂmfm
-muemmsotamtmtmmbeMdmtcarryamt

and necktie vith him. Itmmxtimodmthiscmuon thatthe R

- Jaxamminm«citymsmmmm for persons who

are properly attired and that no man can enter without a8 necktie.
Mmmmuhanmummnraum@te,mua
mt&MMMMt&WW«hMoCﬁy, says
emphatically mtomadidmtwthen, lead us to conclude
tMtOMMnmvmttotheJuammdeepitethemtcumin .

SR < W-Mim diotionary- indtesting thet he intended 6 do so.

The fact that he fatled to m«: W ﬂbm;t the 331 alat
REGRADED MHHUENTN

oS

I _

3 .:;/‘

to Marina after be returned points toward this same conclusion. suthorty LRI 3216
| i 63 ) n J’L"L‘y NARR, NatR
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M:ehmemweothumtmquumtmwin_

U Mertua's statement that Osvald setd he hed visited same musews.
R They felt they knew two museums vhich \mder the eircumstences Orunld i
would probnbly have visited. One of them hng e caretnl'er vho takes
an empacisl intmt in Americans and it wes felt that he right be
A siile to 1dentity Oevald Af Oeveld had viaiied there, Mr. lerson and e
the other agent sgreed that they vould follow this lend mt the —
" earilest opportuntty.
1 I then told Iarscn that the Oaumission vas interested in
estahuehi.ng &8 nearly as possible. the mt of money epent by 5 oy

R helmrvcyomutmnng toand!‘rcnumdcocnyandwhuehem
M“fu the city. In this comneotion it was sgreed that the Mexienn |

oﬁ‘iea of the FBI would forunrd to the Cm:miaaion, through chonnels,

an itemized ectimte of Oswald's expauses vhich would include at ,

1.. Mfmmmwmwmw\mmwmo; .
| T
A Qe mmmmmuxw if eny, paid by Oswald AF-

. for his porthbound trwvel rea:mmtion:: : } <

3. The cont'. of Osmld's rocm at the Hotel del &mcio; - ?::
k. &ppradmte food cost including food ha ate ‘.f‘*-' -

: ,mmu:\gmthdbu;eu . }

5+ Cost of the bull fight in the section in which Oswsld -
o probebly sasy L ' Lo

6. The cost, if smy, or the rawawms vhich he vigited; -~
u o vmtwwummwmm/wmb R
ST Eies - inowrred on the Virimw tvipd we know he protedly S R
S - made in Mexico City. (wmﬁmotmm -

e oity ve agresd thas Devald probably TR
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m&mwmm); £y

- Ptm.tmse of gix p&ctum posccardk.

f?; L Mr. Slawvson than et to M. Hinstau Scatt'a oifice where

? ~ he mt Mr. Beott's ﬁmtary, “Dottia, us arranged hy Mre Beott

e . o the JEevious Sotuniay, ‘Dottle earrted the telephane intercepts .

e - uﬁ%memmam hwmthmcmtaw. Slawson E | : ._ "'—""
| and Temiined in the room throughowt the entire time Mr. Slavion

4 woked on them. Mr. Slawson spent umt{l about 11130 tmiing notes

W &.g ’\‘N

‘ﬁw‘ Wo‘of "us held a very brmr éiscussion | :i
“--'*'mhw.czmm“mmmm M, Willens told Anderson |
'.,thwmmmmmwmgwuhaﬂbemm .
| fuvorably tmpressed with the high qQuality of the FEI officers we had RSN
mum@smwmuw themminmicht&mvmeanﬁng
out thair work 4n mecum with the amainatim. It was appamni;,

»-WW%‘ Wch 8o far
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'imscussmr
,!RELEASEOFMS mcuusm i w,‘,.n;... ik
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vith exparience in Mexieo kad been assigned to the job. Mr. Willens _
m@we&ummmamemmmnu dnte.
Mr. Anderson answered that he now egreed that the deley 4
- Am wmtc. _He sald that the &mc after the sssatsination ;;«-
wmmmmymmwﬂummﬂmm —
results wvould be echieved hy working primerily through the Mexiean
suthorities, who at the time vere certainly highly motiwated by the
desire to clear their epuntry of mny involvement by discovering
eny Cuben or sther commpiracy or inetigntion vhieh might have A
existed and vho mppesred reasonsbly competemt. Aiderson pointed o
out thatan attmv to throw in our own men at the time might
have hed sdverso political affects and therefors hve hindered the
over<all effort. mt, MMMWW&, nchu ::‘,A
the mmmc Hote). del Cmrcio :lmtiwion and the mum of —:
the Mexicon palice to lock deyund the fuct thet the neme "Oewald” o
appenved on the Transpartes Frontere passenger manifest, showed
that the Matican's investigatiom VB not good enovgh. Vhen thet e
becme npparent, sald Anderson, the FEL's own mem were assigned to A
the Job. | | 3
o' ' 1 Tie ;
5 mammm,nmumammw ;i;
vmm ad Mr. Blawson, stcompanisd by M. Clarke Anderson, visited -
Mr. Boonstra, Mindster for Palitical Affwirs at the Americen Iubnssy.
Two points were diecussed with MryBoonstra. L3 GORFIEEN AL
- | | R e
| . 6 - e )V! 9w, e, :,Si?.ﬂ 2¢
T T T Nt S TR LA S ] P T T R R e st Y LR e "'"““"""‘""‘M
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S uw-m Wit might be dome a6 thle Jwctire
 vith e, mﬂam the elerk ot the Odn Bebosty who dealt
nont mmﬁﬂ:mm 'nza!wmdmt, through Mr. zma
m«m, Avting Bocretary of the Imterior, had declined our
‘wamtwmm.mwwnmmnmmmay | b

T it vhen enied pect ioally bt arrenping a5 informl meeting vith s
| Duran, Dehevmrria reacted coolly, although he stopped short of flntly -
- re.)eettxg .khe suggeation, go we dtwmed the poasibintiéq of
cantacting her to ask for her valmtnﬂmaamncc in Weshington,
Ds €., or alvowhere in the United Stabes to give testimny to the . | ,\h-
Cometsston. - - - | ——
Mr. Boonstra personslly felt that such an eppronch to |
Mrs, Dwran might be scceptable Politieally but he declined to mke
| nmmmaaﬂwrom. umtm themhleumcomlex S s
'**mmmmuumamm-rm ottie B

vswmm:mmnmm. Wcﬁddm&d&, however, that the
_mwwmwuwmummmw letter to

| e
mwwammwmmmm ,
wev» City for vedslivery to lw. Duren by registered meil. The o

m:mmwmmmtmwﬁmdmm. Ve all
egreed that 1t would probebly not be m good idea to inclule @ st o
qtmt&m mmmw, hhm;@‘nmﬁwm R ol
W nmrutmmmummmmummmt
wammmwww

oxr
~ REGRADED GUNFIDERUM.
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mwmwnwm.muamm

| admmmty cf ﬂn et eed Stated Govermoent requesting throvgh

Swiss channels that the Cuban govermment forverd its emplete file
on Lee Harvey Osvald to the Commission. It wes pointed out thet the
tentimony of Silvia Duran plus certain other indepandent evidence

' mmwumwmmwmm

mle out a formnl spplication for & Cuban viga, which premumadly is
in his hendwriting or at Jaeuat}aigm&d by h:lm, end the Cubnn govermment
went 8o far np to act on thie epplication and authorize the issuance
'aammumwmmmmmmamm,
about 15 days after his visit to the Cuban Bwbnssy. Ehould these
ém:umtn bs twned over to:the Gtmnu:_l_m, they probably eould be
independently authenticated through Oswald's handwriting. Mr. Boonsbra
mmnmwmmtmhammmmmwmm

‘ ;,umm«mm&mmmmuwmmmsm

to the Waited Btates Goverment. Ha eamntedthat the Cubon
govermment might choose tonmply'm it was presently seeking
wumafmzenvaththemmm &nd beemme it might

be glaf of the cpportmity tS show that ts invulvememts with Osvald
mmﬁt'mmmmbysummmhu interrogation
with the Maxioan police. Naither Mr. Boomstre nor Mr. Anderson

could think of any naterial adverse politieal results vhich yould
arisefrwumhummct, since both felt that 1t was the rost

“*‘mwmummrauwwmwmmn

.themmmmuiummthMthmmm«
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,_,,__'. ;

1230 peme o 1100 pom:

_ ) mwmm«um'wm'-mm )
"mmmmwmwmmmmﬁmm
' ve had vorked and thanking them for their cooperation. He olso rmde
% pcIe J.ait ninu‘be ai-ranganenta to have oo notes nndlocmefatgry
miteriel, most of vhich vas clamsified "Conf1dent1al” or ' "secm,"
g wwuummmmwummm !!zism :

L4

¥

-

B
i

0 be hantlsd by Mr. Clarke Auderson's efficw. Gace the goodbyes —
and denvm-y armnsmmta vers completed we left the !knbassy, had
Iunch and were later met gt the Continental Hilt(m Batel by Clax‘ke
| mmmmmmuwwmw We departed
777 ot wn Bastem Arlines flight’ oo Veabingtoxt vis New Orleens 6 mm pu. R
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The Erdasay of the Uaited Stetes of /merica precents
1ts compliments to the Ministry of Foreign Relstions and has the

‘honor to refer to the offieial tuvestigation belng conducted by

the OQovermment of the United Stestes of Americe into all posaible

‘aspecte of the assassination of President Jobn F. Kemmedy on

Hovember 22, 1963, snd especislly into the activities of the
alleged assasain, lee Harvey Oswald.

 The Eubessy deeply spprecistes the cooperation which
Fexicen agencies have heretofore extended to the Coverment of

. the United States in developing information which eould prove

pertinent to that officisl investigstion, end it would bo
sdditionally helpful 4f the Government of Mexico could meke

avalledle to the Ddusay as dstatled o report ns i fead._hle

on the investigution conducted in Nexico by nationa) agencies
into the estivities of Les Harvey Osveld during the time thst
uasmammum..

The Prbassy would slso be most spmecistive 1f the report
thould inclule & description of thove measures which the Govermment

‘of Mexieo may have teken famedistely upon hearing of the assessine-

tion of President Kemnedy, such as cpecisl vigilance st points of

H¥ 53294 DocId:32370750 Page 71



HW 53294

 eutry, st otaer steps relsted to the sftemath of the -

assasgination. ‘
~ The Brbassy vithes to assure the Ministry of Foreian
Relgtions that vhatever report is mede milublc- to 1t -by the
wamwmmwmmucumm
obtmtm wlofthu mmarmneo.
The m.rbasn of the United States avalls itecelf of this

occasion to renaw to the Ministry of Forelgn Rolations the
ssoursnces of its highest snd xost distinguished consideration.

Bfbassy of the United States of America,
Nexieo, De Fo, Arril 10, 196“.
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